
Bewonersorganisatie HortusEbbinge 
hortusebbinge@gmail.com  

Groningen, 25 mei 2024 

Aan de raadsleden deelnemend aan Politieke Woensdag van 29 mei 2024 

Betreft:  
Evaluatie maatregelen overlast Noorderplantsoen en Stadsstrand (raadsbrief van 17-04-2024) 

Geachte raadsleden, 

Op  29 mei aanstaande staat de derde Evaluatie maatregelen overlast Noorderplantsoen en 
Stadsstrand op uw agenda. Hieraan is voorafgegaan een beeldvormende discussie op 22 mei 
over overlast Noorderplantsoen. Over de ondervonden overlast op en rond het Stadsstrand is 
op ambtelijk niveau met omwonenden gesproken in december 2023. 

Op beide bijeenkomsten en heel indringend op de beeldvormende discussie van vorige week 
over het Noorderplantsoen, is door bewoners de huidige onbalans tussen het recreatieve 
gebruik en de leefbaarheid van omwonenden  op verschillende onderdelen aan de orde 
gesteld. Met als bijzonder ernstig onderwerp de veiligheid. Naar onze mening hebben deze 
bewoners op overtuigende wijze aangetoond dat vooral de in de jaren toegenomen intensiteit 
van bepaalde vormen van gebruik (barbecueën, recreëren en geluidsboxen (o.a.bootcamps 
overdag) , honden loslaten, en onophoudelijk basketbalspel dicht bij woningen) niet alleen de 
leefbaarheid van omwonenden onder onverantwoorde druk is komen te staan maar ook het 
meer parkvriendelijke gebruik is verdrongen. Bepaalde doelgroepen (met name jongeren)  
hebben het plantsoen voor zichzelf in beslag genomen en nemen daarbij andere bezoekers 
(ouderen) de maat.  

Tegen deze achtergrond gezien illustreren alle tot nu toe uitgebrachte evaluaties van de 
maatregelen tegen overlast een voortdurende worsteling van de gemeente tegen een 
ontwikkeling waarmee zij politiek en bestuurlijk geen raad weet. Omdat zij zowel de kool 
(verblijfsrecreatie) als de geit (leefbaarheid) wil sparen. Het resultaat is pappen en nathouden. 
Zo komt het beleid ten aanzien van Noorderplantsoen en Stadsstrand in ieder geval bij 
omwonenden en bewonersorganisaties over.  

Omdat het belang van de leefbaarheid in hun beleving stelselmatig ondergeschikt wordt 
gemaakt aan dat van verblijfs- en evenementen recreatie van overwegend jongeren, voelen 
trouwe bezoekers aan Noorderplantsoen en Stadsstrand zich verlaten. Dat geldt zeker ook 
voor de wat oudere bezoekers van het Noorderplantsoen die niet meer de kans krijgen bij 
mooi weer ontspannen op een bankje te zitten.  
Het valt dan ook te prijzen dat omwonenden van het Noorderplantsoen ondanks hun 
teleurstelling in de overheid niet zijn vervallen in cynisme maar met voorstellen zijn gekomen 
om de leefbaarheid rondom en de beleefbaarheid van o.a. het Noorderplantsoen met elkaar in 
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evenwicht te brengen. Niet alleen uit eigen bewonersbelang maar zeker ook in het belang van 
de bezoekers van goede wil.  

In de beeldvormende discussie op 22 mei in de raad is gesteld dat duidelijke maatregelen en 
afspraken nodig zijn om de boodschap helder over te brengen aan de gebruikers van het park 
én om daarop zinvol te kunnen handhaven. Het simpelweg verbieden van (fossiel) barbecuen 
(sowieso nog wel van deze tijd?) en het verbieden van het afspelen van geluidsdragers in het 
park zijn twee maatregelen die duidelijk te communiceren zijn en tegelijk handhaafbaar. Wij 
stellen voor dat de gemeente deze twee maatregelen op korte termijn neemt, communiceert en 
gaat handhaven. 
Aanvullend stellen wij voor om de vloer van  het basketbalveldje aan te passen (zachte 
bedekking) dan wel het veldje te verplaatsen weg van de huizen. Beter inzetten op en 
handhaving van gedragsregels, ook voor honden uitlaten, is naar onze mening noodzakelijk. 
  
Uiteraard verwachten we dat u daarin één lijn trekt met het Stadsstrand omdat een 
waterbedeffect uiteraard moet worden voorkomen. Dit zou ook voor vergelijkbare andere 
gebieden moeten gelden. Kortom, één boodschap die voor alle vergelijkbare recreatieve 
gebieden in de gemeente geldt. Dat is helder communiceren! 

Zeer recent heeft de wethouder het plan gelanceerd om in het Stadspark de grote vijver tot 
zwemwaterfaciliteit met mogelijkheid van afkoelen aan de oevers te realiseren. Het is echter 
de vraag wanneer die spreidingsmaatregel zal zijn geëffectueerd en ook daadwerkelijk op alle 
onderdelen tot ontlasting van Noorderplantsoen en Stadsstrand zal leiden. Ook het Dudok aan 
het Diep kan een deel van de recreatiedruk opvangen. Voorkom overlast van te voren. Anders 
komt er zo een derde en vierde hotspot bovenop in plaats van als alternatief ernaast! 

Wij willen niet onbenoemd laten dat het ook gaat om de bescherming van de ecologische 
waarden van het Noorderplantsoen en het belang van de horecaonderneming in het 
Noorderplantsoen die regelmatig met een overvloed aan toiletgangers wordt geconfronteerd.  

Laat omwonenden (en recreanten, die nu wegblijven) niet langer bungelen en maak 
(eindelijk) duidelijke keuzes. We verwachten dat u nu actie onderneemt.  

Mogen wij rekenen op een hoopgevende meningsvormende discussie? 

Met vriendelijke groet, 
Namens het bestuur van Bewonersorganisatie HortusEbbinge, 

Daan Dorr, voorzitter


